
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem 
č. 6/2023 ze dne 15.5.2023 

Místo konání :          zasedací místnost obecního úřadu 
Čas zahájení :          17:00 hod      
Čas ukončení :         18:35 hod 
Přítomní členové zastupitelstva obce: Ing. Jiří Horák, František Salavec, MUDr. Lenka Hošková, 
Vladimír Daňo, MUDr. Jindřich Samek, Mgr. Miloslav Ryska 
Počet přítomných členů zastupitelstva: 6 
Omluven: MUDr. Ladislava Harrerová, 
Zasedání usnášeníschopné: ano 
Hosté: dle prezenční listiny 
Ověřovatelé zápisu:  Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír Daňo 
 
Program jednání :  
1.1    Zahájení, schválení zápisu z minulého zasedání. 
Starosta pozdravil přítomné, konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, tedy nadpoloviční 
většina a tím je zastupitelstvo usnášeníschopné. Zápis z minulého mimořádného zasedání byl řádně 
ověřen a vyvěšen na elektronické i fyzické úřední desce.  
Diskuze. 
Usnesení č.1/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje zápis z minulého zasedání č.5/2023 ze dne 17.4.2023 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
1.2. Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu. 
Starosta konstatoval, že program dnešního zasedání byl dle jednacího řádu 7 dní předem zveřejněn na 
elektronické i fyzické úřední desce. Dále navrhl ověřovatele zápisu –  Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír 
Daňo  
Diskuze. 
Usnesení č. 2/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje program dnešního zasedání  
určuje ověřovatele zápisu -  Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír Daňo 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
2. Vyhodnocení výběrového řízení na stavbu „Vysoká nad Labem, retenční nádrž“, uzavření 
Smlouvy o dílo s vítězným uchazečem 
Starosta předložil a okomentoval. Výzva k podání nabídky byla rozeslána pěti vybraným společnostem 
a zároveň po dobu 22 dní zveřejněna na webu obce a na profilu zadavatele. Jednání hodnotící komise 
proběhlo před zasedáním zastupitelstva. 
Bylo doručeno celkem 7 nabídek. Komise je vyhodnotila jako nejvhodnější nabídku společnosti POPR 
spol s.r.o. za celkovou cenu  3 530 000,- Kč bez DPH. Tato nabídka byla úplná a obsahovala nejnižší 
celkovou nabídkovou cenu. Komise doporučila uzavřít smlouvu o dílo s touto společností.  
 Diskuze. 
Usnesení č. 3/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje výsledky výběrového řízení na stavbu „Vysoká nad Labem, retenční nádrž“ 



Pověřuje starostu podpisem Smlouvy o dílo s dodavatelem, který podal nejvhodnější nabídku, tj. se 
společností POPR spol s.r.o., Stavební  1148, 500 03 Hradec Králové, IČ: 46509283, za celkovou cenu 
3 530 000,- Kč bez DPH, ve znění dle přílohy tohoto zápisu. V případě, že by vítězný účastník z 
jakéhokoliv důvodu smlouvu o dílo neuzavřel, pak je starosta oprávněn uzavřít smlouvu o dílo s 
účastníkem, jehož úplná nabídka byla vyhodnocena jako druhá nejvhodnější v pořadí, popř. třetí 
nejvhodnější v pořadí (pokud by na 2. místě umístěný účastník odmítl smlouvu o dílo uzavřít), atd. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
3. Smlouva o zřízení věcného břemene - služebnosti, č. IP-12-2013719/VB/01, uzavřená se 
společností ČEZ Distribuce a.s., pro stavbu Vysoká n/L, p.č. 119/1 - přípojka knn a pro pozemek 
1398/9 
Starosta předložil a okomentoval. Jedná se o trasu zemního elektrického kabelu v „Rybišarově uličce“, 
Kabel se pokládal do chodníku a komunikace, trasa je 50 m, náhrada ze věcné břemeno je dle sazebníku 
ČEZ 4 900,- Kč.  
Diskuze. 
Usnesení č. 4/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene - služebnosti, č. IP-12-2013719/VB/01, 
uzavřená se společností ČEZ Distribuce a.s., pro stavbu Vysoká n/L, p.č. 119/1 - přípojka knn a pro 
pozemek 1398/9, ve znění dle přílohy tohoto zápisu  
Pověřuje starostu podpisem uvedené smlouvy 
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
4. Rozpočtové opatření č.4/2023 
Starosta předložil a okomentoval. Audit, který proběhl minulý týden, doporučil účtovat dotaci na 
rekonstrukci kabin v klubovně u fotbalového hřiště na jiný paragraf. K tomu je třeba přijmout příslušné 
rozpočtové opatření. 
Diskuze. 
Usnesení č. 5/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2023 ve znění dle přílohy tohoto zápisu 
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
5. Žádost Oblastní charity Pardubice na zajištění a rozvoj domácí hospicové péče 
Starosta předložil a okomentoval. Podle informací žadatele v roce 2022 poskytli jednomu nebo několika 
občanům Vysoká nad Labem služby v součtu 92 dní, letos zatím 1 den. Dle informací žadatele péče o 1 
klienta v domácí hospicové péči vyjde na bezmála 3 000 Kč za den.  
Diskuze. 
Zastupitelka MUDr. Hošková upozornila, že tomuto žadateli byla poskytnuta dotace v listopadu 2022, 
ve výši 10 000 korun.  
Závěr: budou prověřeny informace, které žadatel uvádí. Žádná dotace zatím poskytnuta nebude. 
Diskuze, bez usnesení.  



6. Informace starosty, různé 
6.1.  Prodej pozemku parc. č. 1389/36 (geometricky odděleno z pozemku parc. č. 1389/31) v k.ú 
Vysoká nad Labem o výměře 18647m2, druh pozemku ostatní plocha, způsob využití ostatní 
komunikace (lesní cesta „ke Kolibě“) 
Starosta předložil a okomentoval. Po zveřejnění záměru obec dostala nabídku na odkup pozemku 
s komunikací od společnosti Hradecká lesní a dřevařská a.s., která nabídla částku ještě o 200 tis. korun 
vyšší než je znalecký posudek.  
Starosta dále uvedl, že oslovil společnost Lesy ČR, původního zájemce o cestu, a požádal je o zaslání 
cenové nabídky na odkup pozemku, pro porovnání nabídek. Lesy ČR nabídku poslaly, nenabízejí odkup, 
ale směnu za lesní pozemky. 
Diskuze.  
Usnesení č. 6/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje prodej pozemku parc. č. 1389/36 (geometricky odděleno z pozemku parc. č. 1389/31) v k.ú 
Vysoká nad Labem o výměře 18647m2, druh pozemku ostatní plocha, způsob využití ostatní 
komunikace, za nabídkovou cenu 4 232 170,- Kč, společnosti Hradecká lesní a dřevařská a.s, IČ: 
60913827, ve znění dle přílohy tohoto zápisu 
Pověřuje starostu přípravou kupní smlouvy tak, aby mohla být projednána na příštím zasedání. Součástí 
smlouvy bude podmínka, že cesta musí být i nadále veřejně přístupná, a že v případě dalšího prodeje či 
směny bude přednostně oslovena společnost Lesy ČR. 
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
Starosta dále uvedl, že za peníze, které obec utrží výše uvedeným prodejem, bude řádně opravena stará 
obecní cesta, která začíná u odbočky k penzionu Hubert a vede podél patníků dál do lesa, kde navazuje 
na prodanou cestu. Úsek plánovaný pro opravu měří cca 520 m. 
Diskuze. 
Usnesení č. 7/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje vyhlášení výběrového řízení na opravu obecní lesní cesty na pozemku parc.č. 1389/31 v k.ú 
Vysoká nad Labem, v délce cca 520 m, v úseku od odbočky k penzionu Hubert až k hranici pozemku 
par.č.1289/4 v k.ú Vysoká nad Labem. 
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6.2. Velký zájem dětí o mateřskou školu, možnosti řešení. 
Starosta informoval zastupitele, že proběhl zápis do mateřské školy Vysoká nad Labem. Přihlášku 
podalo celkem 30 dětí, z toho dvě bez trvalého pobytu ve Vysoké a dvě děti ročníku 2021, tedy hodně 
malé.  Přijato bylo celkem 17 dětí.  
Starosta uvedl, že převis poptávky je všude v okolí. Případné umístění vysockých dětí do MŠ v okolních 
obcích (Dříteč, Čeperka, Opatovice, včetně Hradce Králové) je velmi obtížné, všude mají nedostatek 
míst v MŠ.  
Starosta dále uvedl, že podle informací starosty obce Opatovice nad Labem budou nedostatek míst v 
MŠ řešit založením dětské skupiny či několika skupin. Vysocké děti by se tam údajně vešly. 
Starosta informoval zastupitele, že podle evidence občanů počty dětí v naší obci jsou následující: 
roč. narození 2020      počet dětí  21 

2021   16 
2022   12 

Je tedy zbytečné nějak nákladně navyšovat kapacitu naší MŠ, když za tři roky lze očekávat problémy 
s naplněním stávající kapacity, která je 50 dětí. 



Diskuze. 
Usnesení č. 8/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Bere na vědomí to, že do MŠ Vysoká nad Labem bylo přijato 17 dětí a nebylo přijato 9 dětí ročníku 
2020 s trvalým bydlištěm ve Vysoké nad Labem.  
Pověřuje starostu jednáním s vedení obce Opatovice nad Labem, o založení dětské skupiny, dle zákona 
č. 247/2014 Sb., o poskytování služby péče o dítě v dětské skupině a o změně souvisejících zákonů, 
s cílem rezervovat kapacitu pro nepřijaté děti z Vysoké nad Labem. 
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6.3. Rozšíření silnice od mostu ke křižovatce - aktuální informace. 
Starosta předložil a okomentoval. Investorem stavby je Královéhradecký kraj, akce se projednává více 
než 10 let. V současné době je třeba aktualizovat stavební povolení. 
Diskuze. 
Usnesení č. 9/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Souhlasí s uzavřením Smlouvy o právu provést stavbu „Silnice III/29810 Vysoká nad Labem – Hradec 
Králové (Třebeš), I. etapa“ s Královéhradeckým krajem, ve znění dle přílohy tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6.4.  Nabídka od Moneta Money Bank a.s. 
Starosta informoval zastupitele o nabídce založení speciálního účtu s úročením 6,5% p.a. 
Diskuze. 
Zastupitelé se shodli, že volné finanční prostředky obce zůstanou i nadále uloženy u společnosti Česká 
spořitelna a.s.  
Diskuze, bez usnesení. 
 
 
6.5. Obecní dům. 
Starosta předložil a okomentoval. V posledním zpravodaji byly zveřejněny informace o projektu a 
občané byli vyzváni k vyjádření názoru. Starosta předložil písemné připomínky občanů, zastupitelé o 
nich diskutovali. Navrženou stavbu s nárožní věží občané většinou nechtějí.  
Diskuze. 
Závěr: starosta zjistí podmínky, za kterých lze vypsat standardní architektonickou soutěž. 
Diskuze, bez usnesení. 
 
 
6.6. Rozšíření boxu Zásilkovny 
Starosta uvedl, že se společností Packeta vyjednal instalaci dalšího boxu o dvou sloupcích, tedy dalších 
20 schránek. K tomu je potřeba vyhlásit záměr a pak uzavřít příslušnou smlouvu. 
Diskuze. 
Usnesení č. 10/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje přenechání části pozemku parc.č. 1301/7 v k.ú Vysoká nad Labem do užívání pro umístění 
dalšího modulu boxu společnosti Zásilkovna, formou výpůjčky. Jedná se o pozemek v blízkosti 
nemovitosti č.p. 115, o výměře max. 6 m2.  
 



Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6.7 Oprava hřbitovní zdi 
Starosta navrhl zahájit opravu hřbitovní zdi poškozené popínavými rostlinami. Jako první se opraví část 
přiléhající k parkovišti. Stávající zeď bude rozebrána, cihly budou očištěny a bude provedena izolace 
zemní vlhkosti. Poté bude zeď znovu postavena.  
Diskuze. 
Usnesení č. 11/6/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje vyhlášení výběrového řízení na opravu zdi hřbitova ve Vysoké nad Labem 
Hlasování: 
Pro :  6   
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 
6.7 Informace starosty 
- Dne 9.5 proběhla celková kontrola hospodaření (audit), který zajišťuje Královéhradecký kraj. 
Výsledek - hospodaření a činnost obce je zcela bez závad!. 
 
- Starosta informoval zastupitele, že v obci proběhlo na přelomu dubna a května 2023 statistické 
měření rychlosti. Sčítače, byly umístěny v nové zástavbě na ulici Hradecká a do staré zástavby mezi 
obecní úřad a točnu autobusu. Byly zjištěny zajímavé údaje, např.: 
ulice Hradecká: 
průměrná rychlost všech vozidel je 32,2 km/hod. Nejrychleji se jezdi v noci, mezi půlnocí a 3. hodinou 
ranní - průměr je 42,5 km/hod. 
Maximální naměřená rychlost byla 82,0 km/h  dne 22.4.2023 ve 22:05:45 
Stará zástavba: 
průměrná rychlost všech vozidel je 49,8 km/hod.. Nejrychleji se jezdí mezi 12. a 13. hodinou - průměr 
je 62,1 km/hod 
Maximální naměřená rychlost byla 115,0 km/h  dne 28.4.2023 v 18:58:28 
 
- Starosta informoval zastupitele, že vyznačení parkovacích míst v nové zástavbě má všechna 
potřebná povolení od policie i odboru dopravy. Vlastní nástřik parkovacích míst proběhne během června 
2023.  
 
 

               


